
Protokół Nr 47/09
Z posiedzenia Komisji  Budżetu, Planowania i Finansów odbytego w dniu 3.11.2009r. Początek 
posiedzenia godz. 16.15 zakończenie 19:00.
Obecni Członkowie Komisji :
1.Genowefa Pohoska -
2.Zofia Ujma - 
3. Tadeusz  Bierowski  - 

Nieobecni usprawiedliwieni: Anna Klepacz (zwol. lekarskie)
Nieobecni nieusprawiedliwieni: Kordian Kosowski (brak usprawiedliwienia)

Obecni spoza grona Członków Komisji: 
1. Pani Skarbnik G.Nawalaniec
2. Pan Burmistrz M. Górecki
3. Pan Przew. RM Tadeusz Cwynar 

Porządek obrad : 
1. Wykonanie budżetu za III kwartały rok 2009.
2. Zmiany w budżecie Miasta na rok 2009.
3. Omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  odmowy  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kowary.
4. Omówienie (pierwsza) projektu budżetu Miasta na rok 2010.
5. Sprawy różne.

STRESZCZENIE PRZEBIEGU OBRAD

Ad1.Przewodnicząca powitała wszystkich przybyłych, przedstawiła porządek posiedzenia , który 
został  zaakceptowany  jednogłośnie.  Następnie  głos  zabrała  Pani  Skarbnik,  która  omówiła 
wykonanie budżetu  miasta za III kwartały roku 2009.Przedstawiła planowane dochody miasta i 
stronę wydatkową budżetu na dzień 30 .09.09r. Podkreśliła ,że dochody budżetu biorąc pod uwagę 
plan i wykonanie są na dobrym poziomie tj. 72,80% .Natomiast wydatki budżetu z uwzględnieniem 
zadań  inwestycyjnych  i  remontowych  wynoszą  61,62%.Zaznaczyła,  że  zrealizowane  w  III 
kwartałach zadania remontowe i inwestycyjne zwiększyły wykorzystanie nadwyżki budżetowej z 
lat ubiegłych.

Ad2.Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na rok 2009 omówiła Pani Skarbnik. 
Omówiła  w  poszczególnych  działach  i  rozdziałach  zwiększone  dochody  budżetu,  a  także 
zwiększone  wydatki  uzasadniając   celowość  tych  zmian.  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Ad3.Projekt uchwały  w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  na  terenie  Gminy  Kowary  przedstawił  Pan  Burmistrz. 
Omówił załącznik nr 2 do uchwały w którym zawarte jest uzasadnienie odmowy zatwierdzenia 
taryf. Komisja w pełni zgodziła się ze stanowiskiem Burmistrza. W dyskusji podkreślono potrzebę 
szukania  alternatywnych  rozwiązań  problemów spółki,  a  także  potrzebę  ochrony mieszkańców 
przed nadmiernym i nie w pełni uzasadnionym wzrostem cen za usługi świadczone przez KSWIK. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie oceniła powyższy projekt   uchwały.

Ad4. Głos zabrała Pani Skarbnik , która przedstawiła w ogólnych zarysach projekt budżetu na rok 



2010.Podkreśliła,że  dochody  budżetu  wzrastają  niewiele  i  będą  się  kształtować  w  granicach 
dochodu budżetu w roku 2009.Znacząco wzrastają natomiast wydatki . Ze wstępnych analiz wynika 
,że Miasto chcąc je  pokryć będzie musiało brać planowe kredyty w wysokości około 7-8 mln zł. 
Następnie Pani Skarbnik przedstawiła przewidziane w roku 2010 zadania inwestycyjne , ich koszty 
finansowe oraz źródła finansowania. Ogólny koszt tych zadań to 11 142 078 zł. Przewodnicząca 
zwróciła uwagę ,że wśród przewidzianych zadań inwestycyjnych na rok 2010 nie ma modernizacji 
ulic Wiejskiej i Kowalskiej. Podkreśliła wraz z panią Zofią Ujmą,  że obecny stan tych ulic to efekt 
prowadzonych robót drogowych przez firmę „Skanska”. Panie  przypomniały również o znaczeniu 
tych ulic dla ruchu turystycznego. Pan Burmistrz zgodził się z tym ,ale zaznaczył ,że naprawa tych 
ulic nastąpi po wykonaniu przyłączy tj. w następnym roku. Przewodnicząca zaznaczyła jednak ,że 
firma  „Skanska”  być  może  położy  nową  nawierzchnię  ,  ale  chodnikami  raczej  nie  będzie  się 
trudzić. Potrzebne są tutaj środki z budżetu Gminy , i dogadanie się ze „Skanską” Pan Burmistrz 
zgodził się ,że należy to zadanie ująć w budżecie roku 2010.Następnie Pani Pohoska przypomniała 
o obietnicy Pana Burmistrza dawanej przez ostatnie dwa lata mieszkańcom ulicy Kowalskiej,  a 
związanej  z  wykonaniem  oświetlenia.  Tutaj  również  Pan  Burmistrz  stwierdził  ,że  to  zadanie 
znajdzie się w wykazie zadań inwestycyjnych na rok 2010.Pani Skarbnik zaznaczyła ,że dzisiejsze 
posiedzenie Komisji jest pierwszą przymiarką do budżetu na rok 2010.Dodała ,że na najbliższej 
sesji wszyscy radni otrzymają składankę budżetu na rok 2010 i będą mogli, po zapoznaniu się z 
nią ,wnieść swoje uwagi na następnym posiedzenie Komisji , która jest planowana na 09. 11.20 09r.

WNIOSKI:
1.Radne  G.  Pohoska  i  Zofia  Ujma  wnioskują  o  ujęcie  w  projekcie  budżetu  środków 
związanych z kompleksowym remontem ulicy Wiejskiej i Kowalskiej.
2.Radna  G.  Pohoska  wnioskuje  o  ujęcie  w  projekcie  budżetu  środków  na  wykonanie 
oświetlenia ul. Kowalskiej.

Wnioski Komisji:

1. Jak w streszczeniu obrad.

Protokołowała                                                                           Przewodnicząca Komisji 
G. Pohoska                                                                                           G. Pohoska

  


